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آيات عظ�ام م�كارم ش�يرازي و ن�وري همداني با نادرس�ت 
خوان�دن اظه�ارات اخي�ر رئيس جمه�ور درباره مس�ئوليت 
نداش�تن پلي�س در اج�راي اح�كام اس�ام، ب�ه روحان�ي 
توصي�ه كردن�د كه از ط�رح چني�ن اظهارات�ي پرهي�ز كند. 
به گزارش مهر، آيت الله ناصر مكارم شيرازى از مراجع تقليد صبح 
دوش��نبه در ابتداى درس خارج فقه خود در مس��جد اعظم قم به 
س��خنان اخير رئيس جمهور درباره اينكه پليس موظف به اجراي 
قانون است نه اسلام، واكنش نشان داد.  وي تصريح كرد: اخيراً يكى 
از مسئولان محترم گفته بودند وظيفه نيروى انتظامى اجراى قانون 
است نه اجراى اسلام؛ اين سخن از سه جهت اثر منفى داشت و به 
هيچ وجه مناسب نبود. آيت الله مكارم شيرازي با تبيين سه اشكال و 
اثر منفي اساسي مترتب بر اين سخن ناصواب، تصريح كرد: نخست 
اين كه معلوم مى شود قوانين ما چيزى غير از قوانين اسلامى است؛ 
در حالى كه همه برگرفته از اسلام است و همه افراد اعم از پليس و 
غيرپليس موظف به اجراى قوانين اسلام هستند. اين مرجع تقليد 
تأكيد كرد: حتى وظيفه امر به معروف و نهى از منكر بنا به تصريح 

قرآن كريم و اجماع مسلمين وظيفه همگان است. 
آيت الله مكارم شيرازي يادآور شد: اثر منفي ديگر اين كه، اين گونه 
سخنان روحيه نيروى انتظامى را تضعيف مى كند و زحماتى را كه 

براى تهذيب اخ��لاق و مبارزه 
با منكرات متحمل ش��ده است 
نادي��ده مى گيرند و آنه��ا را در 
اجراى قوانين اس��لامى سست 
مى س��ازد. اين مرج��ع تقليد 
سومين اثر منفي مترتب بر اين 
سخن را مهم تر و حساس تر از دو 
مورد قبل دانست و خاطرنشان 
كرد: از همه مهم تر چراغ سبزى 
اس��ت كه به افراد آلوده به انواع 

مفاسد اخلاقى و مجالس كثيف و مانند آن داده مى شود كه از اين به 
بعد آزاد هستيد و پليس كارى به شما ندارد، آنها بدون اين سخنان 
توفان مى كنند واى اگر چراغ س��بزى هم به آنها نشان داده شود.  
آيت الله مكارم شيرازي تأكيد كرد: اميدواريم نصيحت دوستانه ما را 
بپذيرند و بعد از اين چنين سخنانى را تكرار نكنند. استاد برجسته 
درس خارج حوزه علميه قم يادآور شد: مخصوصاً به سخنان رهبر 
معظم انقلاب كه اخيراً خطاب ب��ه نيروى انتظامى فرمودند گوش 
فرادهند؛ همان طور كه ايش��ان تأكيد كردن��د حفظ آرامش هاى 

روحى و اخلاقى جامعه مهم تر از آرامش جسمانى آنهاست. 

   مسئولان از حاشيه سازي 
اجتناب كنند

حضرت آيت الله حس��ين نوري 
همداني از مراجع تقليد هم در 
درس خارج فقه خود در مسجد 
اعظم ق��م، ب��ه س��خنان اخير 
رئيس جمه��ور واكنش نش��ان 
داد و بر لزوم پرهيز مسئولان از 
هرگونه حاشيه سازي در جامعه 
تأكيد كرد. اي��ن مرجع تقليد با 
بيان اينكه نظام اس��لامي ما بحمدالله يك نظ��ام ممتاز از جميع 
جهات است، خاطرنشان كرد: مطالبي در روزهاي اخير در جامعه 
مطرح شد كه متأسفانه موجب ايجاد حاشيه هايي در كشور شد. 
وي ابراز داشت: نخستين خواسته ما از مسئولان محترم اين است 
كه از مطرح كردن سخنان حاشيه ساز اجتناب كنند و با توجه به 
شعار س��ال كه رهبر معظم انقلاب مطرح كردند در جهت تقويت 
همدلي و همزباني تلاش كنند و بدانند مخاطب اصلي پيام رهبري 

در وهله نخست مسئولان هستند. 
اين مرجع تقليد با انتقاد از اظهاراتي كه درباره وظايف نيروي انتظامي 

مطرح شده و اينكه پليس مسئوليت اجراي قانون را به عهده دارد نه 
احكام اس��لام را، تصريح كرد: بايد به اين نكته توجه داشت كه اولاً 
قانون اساس��ي ما برگرفته از موازين اسلامي است، ثانياً اينكه گفته 
مي شود وظيفه نيروي انتظامي اجراي احكام اسلامي نيست، يعني در 
جامعه امر به معروف و نهي از منكر نشود؛ در حالي كه امر به معروف 

وظيفه اي همگاني است و همه بايد ملزم به اجراي آن باشند.
 آيت الله نوري همداني خاطرنش��ان كرد: رهبر معظم انقلاب روز 
گذشته تصريح فرمودند كه همه ما مسئول اجراي احكام اسلامي 
هستيم؛ بنابراين اين سخن كه گفته شود نيروي انتظامي مسئول 
اجراي احكام اسلامي نيست، سخني نادرست است و مسئولان با 
اظهارات خود نبايد به گونه اي در جامعه القا كنند كه اسلام و قانون 

دو مقوله متفاوت است. 
وي در ادامه ضمن تقدير از تلاش ه��اي نيروي انتظامي به منظور 
برقراري امنيت اخلاق��ي و اجتماعي در جامع��ه و عمل به احكام 
اسلامي، تصريح كرد: مسئولان بايد در انجام وظايف اسلامي خود با 
در نظر گرفتن عدالت اجتماعي بيش از پيش كوشا باشند. آيت الله 
نوري همداني اظهار داش��ت: همه بايد از مطرح كردن س��خنان 
حاشيه اي در جامعه به ش��دت اجتناب كنند، همگان بايد به اصل 

وحدت حول محور ولايت فقيه ملتزم و پايبند باشد.

مراجع عظام در دروس خارج خود تأكيد كردند

اينكه بگوييم »كار ناجا اجراي اسلام نيست« چراغ سبز به مفسدان اخلاقي است
نبايد به گونه اي القا شود كه گويي قانون ما و اسام دو مقوله متفاوت است

چهرهها

 فرمانده كل سپاه: مسئولان ملاحظه كاري 
در مورد عربستان خائن را كنار بگذارند 

فرمان�ده كل س�پاه ب�ا بيان اينك�ه مس�ئولان ما ب�ه خاط�ر ماحظاتي 
ك�ه داش�تند در م�ورد عربس�تان حرف�ي نمي زدن�د تأكي�د ك�رد: 
ب�ا حم�ات عربس�تان ب�ه يم�ن چه�ره خائنان�ه آل س�عود مش�خص 
ش�د و مس�ئولان باي�د ماحظ�ه كاري گذش�ته را كن�ار بگذارن�د. 
به گزارش »فارس«، س��ردار سرلش��كر محمدعلي جعفري فرمانده كل س��پاه 
پاسداران انقلاب اسلامي، صبح ديروز در ششمين جشنواره علمي تحقيقاتي علوم 
پزشكي سپاه »باقرالعلوم«  گفت: پيشرفت علمي مان بايد اسلامي باشد و اگر اين 
نباشد در مسير انقلاب نيست. وي با بيان اينكه جهاد علمي بايد دغدغه مشترك و 
مهم هر نيروي انقلابي باشد، اظهار داشت: دغدغه همه پاسداران و مؤمنين انقلابي 
پيشرفت انقلاب اسلامي و حفظ دستاوردهاي انقلاب است. وي ادامه داد: در هر 
دوره اي مطالبي مهم است كه در حال حاضر جهاد علمي بايد مورد توجه قرار گيرد. 
فرمانده كل سپاه ادامه داد: انقلاب اسلامي محدود به عرصه هاي داخلي نمي شود، 
ديني بودن و ديني ماندن و مردمي بودن و مردمي ماندن و استقلال از شرق و غرب 

و فراملي بودن از انتظارات رهبري است. 
سرلش��كر جعفري با تأكيد بر اينكه آرمان انقلاب اس��لامي ايجاد تمدن اسلامي 
است، تصريح كرد: در حال حاضر با اين آرمان فاصله داريم. وي امنيت و سلامت 
جامعه را دو مسئله بسيار مهم و دو الزام قطعي براي پيشرفت هر جامعه اي دانست 
و خاطرنشان كرد: ما از آن عبور كرده ايم و البته اين موضوع به معناي اين نيست كه 
در اين حوزه تلاش نكنيم. فرمانده كل سپاه گفت:  درگيري هاي نظامي و دفاعي كه 
در دهه اول انقلاب شاهد آن بوديم به لطف خدا كمتر شده و از آن گذر كرديم، مانند 
جنگ تحميلي. در دهه دوم و سوم انقلاب نيز مشكلات امنيتي داشتيم كه از آن نيز 
گذر كرديم. سرلشكر جعفري با بيان اينكه نيازمند حركت جهادي در عرصه هاي 
فرهنگي سياسي، اقتصادي و علمي هستيم تأكيد كرد: حركت غير جهادي ما را 
به هدف نمي رساند. فرمانده كل سپاه با بيان اينكه انقلاب اسلامي دو بعد بيروني و 
داخلي دارد، گفت: بعد بيروني انقلاب اسلامي بخوبي جلو مي رود و موتور محركه 
بعد بيروني انقلاب اسلامي ظلم ستيزي و استكبارستيزي است، نقش ما در داخل 
مقاومت و ايستادگي است و مخالفت هايي كه با ما مي شود به خاطر همين ايستادگي 
است. سرلشكر جعفري ادامه داد: هر روز شاهد تقويت ابعاد و قدرت انقلاب اسلامي 
در بيرون هستيم و دشمنان و امريكا به آن تن داده اند، امروز عربستان خائن دقيقاً پا 
جاي پاي اسرائيل و صهيونيست ها گذاشته است، در گذشته اينطور نبود و در حال 
حاضر مخالفين انقلاب اسلامي روزبه روز شفاف تر مي شوند و ديگر نمي توانند 
پشت نقاب نفاق پنهان شوند. امروز عربستان با بي شرمي و وقاحت ملتي را كه به 
دنبال نفي نظام سلطه است بمباران و قتل عام مي كنند. وي با بيان اينكه مسئولان 
ما به خاطر ملاحظات جمهوري اسلامي در گذشته در خصوص عربستان حرفي 
نمي زدند تأكيد كرد: حالا كه اين حملات صورت گرفته بايد ملاحظات شكسته 
شود و امروز ديگر آل س��عود در معرض اضمحلال و س��قوط است. وي تصريح 
كرد: موج اول انقلاب اسلامي موجب فروپاشي كمونيسم شد و موج هاي بعدي 
ان شاءالله سقوط آل سعود را در پي خواهد داشت. سرلشكر جعفري با اظهار تأسف 
از اينكه برخي پيشرفت را بدون پسوند اسلامي بودن يا با الگوهاي غربي مي دانند، 

تأكيد كرد: اين پيشرفت، پيشرفت ناقصي است.
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فهم اصلاح طلبان در سياست خارجي در حد اتوبوس تهران- بغداد بود!
آيا مي توان در مسائل استراتژيك سياست خارجي به تصميمات جناح پراشتباه اصاح طلبي تكيه كرد؟!

سخنان عباس عبدي درباره همگامي اصاح طلبان 
با موضع گيري عربستان در موضوع سوريه شايد 
يك انتقاد ساده از يك اشتباه كوچك در عرصه 
سياست خارجي جلوه كند، اما در حقيقت معبري 
به مجموعه اي از اشتباهات مكرر و گاه سهمگين 
در عرصه سياس�ت خارجي كشور مي گشايد كه 
مي توانست ضرباتي سخت را به كشور تحميل كند. 
صرفنظر از اينكه چنين مسائلي را نشأت گرفته 
از نيت سوء دانسته يا آن را به عنوان يك تحليل 
غلط بدانيم، م�رور آنها به ما نش�ان مي دهد كه 
گاه يك اغراض ش�خصي يا نظر حزبي و جناحي 
چگونه مي تواند منافع ملي را با خطرات سنگين 
مواجه كند. نكته اي كه هم اكنون نيز مورد توجه 
برخي جناح هاي كشور به خصوص اصاح طلبان 
قرار ندارد و خود را در قالب برخي اظهارنظرهاي 
حزبي و سياس�ي بي پايه بدون توج�ه به برخي 
پيچيدگي ها در عرصه بين الملل نشان مي دهد. 
ش��ايد يكي از بزنگاه هايي كه اصلاح طلب��ان در جريان 
آن ريشه كار سياسي خود را نش��ان دادند، حمله صدام 
حسين به كشور كويت در س��ال 1991 ميلادي بود كه 
به لشكركشي تمام عيار غربي ها و عمليات طوفان صحرا 
انجاميد. صدام حسين كه در جريان جنگ هشت ساله با 
ايران تمام موجودي مالي خود را به اتمام رسانده بود، حالا 
با ليست عظيمي از خرابي ها روبه رو بود كه براي بازسازي 
آنها نياز به مقدار متنابهي هزينه ارزي داش��ت و از سوي 
ديگر نيز سررسيد هاي قرض هاي گرفته شده از كشورهاي 
عربي سر به آس��مان مي زد و عملًا مي توانست براي هر 
كشوري يك مصيبت تمام عيار اقتصادي محسوب شود. 

صدام حسين تصور مي كرد كشورهاي عربي بايد تمام 
اين قروض را به عنوان هديه هايي براي بحث حفاظت از 
كشورهاي عربي در مقابل انقلاب اسلامي محسوب كنند، 
اما نظر كشورهاي عربي چيزي غير از اين بود. قرض هاي 
يكصد ميليارد دلاري چيزي نبود كه كشورهاي عربي 
بتوانند از آن بگذرند. در كنار اين تأكيد عربستان و كويت 
بر پايين نگه داشتن قيمت نفت نيز صدام را بيش از پيش 
عصباني كرده بود و در چنين شرايطي صدام حسين با 
حمله به كويت و تصرف اين كشور در كمتر از دو ساعت 
عملًا ثابت كرد پيش بيني حضرت امام)ره( درخصوص 
حمله رژيم بعث عراق به كشورهاي عربي تا چه اندازه 

قابل اتكا و صحيح بوده است. 
حمله عراق ب��ه كويت س��بب بازگش��ت امريكا به 
خليج فارس ش��د و كش��ور عراق نيز زير بار 40 روز 
بمباران مداوم از س��وي 2 ه��زار و 500 هواپيماي 
كش��ورهاي غربي ويران ش��د. در اين ميان حمايت 
ياسر عرفات از اين تهاجم چنان منجر به سخت شدن 
شرايط براي فلسطيني ها در كش��ورهاي عربي شد 
كه بعدها مقامات و مسئولان فلس��طيني به عنوان 

يكي از بزرگ ترين اشتباهات خود در عرصه سياسي 
ياد كردن��د. در آن زمان جمع بن��دي تمام نهادهاي 
نظامي و سياست خارجي كشور عدم حمايت از اقدام 

تجاوزگرانه عراق به كويت بود. 
   تدبير رهبري براي عبور از يك مسئله

 حساس و مهم
سرلشكر رحيم صفوي، قائم مقام فرماندهي آن زمان 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامي با اشاره به بررسي موضوع 
در جلسات ش��وراي عالي امنيت ملي در مصاحبه اي 
مي گوي��د: در آن زم��ان حضرت آي��ت الله خامنه اي، 
رهبري و فرمانده كل قوا و آقاي هاشمي، رئيس جمهور 
بودند. با مصوباتي كه شوراي عالي امنيت ملي داشت، 
راهكارهاي ما براي مواجهه با اين بحران مشخص بود 
و ايران اولين كش��وري بود كه موضع شفاف و روشن 
سياست خارجي اش را بيان كرد و خودش را آماده كرد 
كه در اين صحنه بين المللي و منطقه اي چگونه عمل 
كند. در آن زمان مقام معظم رهبري چندين بار حملات 

نظامي عراق و اشغال كويت را محكوم كردند. 
وي مي افزايد: در آن زمان در م��ورد موضع ايران در 
قبال ص��دام و حمله او به كويت و پ��س از آن حمله 
امريكا به عراق در س��ال 1991 مي��لادي، در داخل 
كشور يك نوع تفاوت ها و برداشت هاي مختلفي حاكم 

بود و عده اي معتقد به همراهي با صدام و حمايت از 
وي بودند و حتي در تريب��ون مجلس مطالبي گفته 
مي شد و بر حمايت از وي در جريان جنگ با امريكا 
تأكيد مي كردند. اما با تدبير مقام معظم رهبري، ايران 
هم حمله امريكا به عراق را محكوم كرد و هم از رژيم 
صدام حمايت نكرد. اما چه عده اي خواستار همراهي با 
صدام در حمله به كويت بودند كه مي توانست ضربات 

سنگيني را به كشور وارد كند؟ 
   وقتي صدام خالد بن وليد شد!

در آن زمان اصلاح طلبان امروز ايران با فراموش كردن 
جنايات صدام عليه ملت ايران خواستار حمايت از اقدام 
تجاوزكارانه صدام بودند، چنانكه بهزاد نبوي در ديداري 
با دانشجويان دانشگاه تهران خواستار بهره گيري از اين 
فرصت براي حمله به اسرائيل و جنگ با آن شد: »اين 
جنگ فرصتي تاريخي براي حمله به اسرائيل به وجود 
آورده بود كه از دست رفت... وظيفه ما اين بود كه به هر 
طريق ممكن سمت و سوي جنگ را عوض مي كرديم. 
ما بايد در سياست خارجي و مواضع مان در قبال عراق، 

اين نكته محوري را نصب  العين قرار مي داديم.«
علي اكبر محتش��مي پور نيز در نطق پيش از دس��تور 
خود در جلسه 30 دي 1369، با فراموش كردن نقش 
صدام در جنايت هاي بي شمار عليه ايران و نقش او در 

آتش افروزي در منطقه، به تطهير صدام پرداخت و ورود 
به جنگ به نفع وي را واجب شمرد و او را خالد بن وليد 
خواند! و گفت:»امروز بحث بر سر گذشته عراق و ايران 
نيست... امروز كفر جهاني به سركردگي امريكا در يك 
صف براي نابود كردن منابع مسلمين قرار گرفته است. 
اينكه برخي از افراد ساده لوح يا مرعوب فكر كنند اين 
جنگ براي ما جاي نگراني نيست و مردم نگران نباشند، 
جاي بسي تأس��ف اس��ت... . امروز ملت هاي مسلمان 
منطقه به خصوص ملت ايران وظيفه ش��رعي دارند تا 
در جهادي مقدس به مقابله ب��ا نيروهاي كفر امريكا و 
ناتو و صهيونيس��م برخيزند. انقلاب و نظام جمهوري 
اسلامي نمي تواند در اين جنگ خانمانسوز و سرنوشت 
مسلمانان بي تفاوت بماند. ملت ايران هم اكنون مقلد 
امام)ره( است. برادران عزيز، علما، مراجع، مجتهدين 
مراجعه كنند به فتاواي امام در ارتباط با فصل دفاع در 
تحريرالوسيله ش��رايطي را كه امام عنوان فرموده اند 
دقيقاً منطبق با زمان حاضر اس��ت. ح��وادث و بحران 
اخير يادآور رويارويي و صف آرايي خالد بن وليد در برابر 
ابرقدرت هاي صدر اسلام اس��ت. او كه عمري در صف 
كفر شمشير به روي پيامبر و مسلمانان كشيد ولي در 

نهايت فاتح بزرگي براي مسلمانان شد.«
ش��يخ صادق خلخالي از ديگر هواداران ورود ايران به 

جنگ با امريكا و متحدانش بود. او ب��ا تأكيد بر اينكه 
هدف امريكا نه نفت و نه عراق، بلكه اسلام است و اين 
جنگ يك جنگ صليبي عليه مسلمان هاست، تصريح 
كرد: »م��ا مدام مي گويي��م مرگ بر امري��كا، مرگ بر 

اسرائيل، حالا بايد اين معنا را نشان دهيم.« 
   وقتي روحاني ج�واب اصاح طلبان تندرو 

را داد
نكته جالب اينجاست كه حسن روحاني دبير آن موقع 
شوراي عالي امنيت ملي اين حركت را تندروي تمام 
و كامل دانس��ت و در مصاحبه با نشريه ماهنامه نسيم 
بيداري در آن زمان گفت: »در همين مجلس سوم كه 
اكثريت در دس��ت جناح چپ بود، وقتي شوراي عالي 
امنيت ملي تصميم گرفت در ائتلاف غرب عليه عراق 
بي طرف باشد، تندرو ها در مجلس شلوغ كردند و داد و 
فرياد به پا كردند كه چرا شوراي عالي چنين تصميمي 
گرفته اس��ت. حتي يكي از نمايندگان مجلس او را با 
خالد بن  وليد مقايسه كرد. البته تعداد آن افراد تندرو 
در مجلس كم بود و اتفاقاً من در آن جلسه حاضر بودم 
و عصباني شدم و گفتم، اتوبوس دم در آماده است، هر 
كس مي خواه��د به صدام كمك كند، ب��ه بغداد برود! 
يعني مي گفتند از صدام كه آنق��در در جنگ با ايران 
مرتكب جنايت شده است، حمايت كنيم. اصلًا هم فكر 
نمي كردند كه در صورت اعمال اين سياس��ت، بايد با 

30 كشور مي جنگيديم.«
بعدها در آن زمان و پس از پايان حمله امريكا به عراق و 
با چراغ سبز ائتلاف جهاني حمله به عراق صدام توانست 

با قتل عام شيعيان همچنان در قدرت باقي بماند. 
   شاهد از غيب رسيد

حالا پس از گذشت 25 سال از آن موضوع هنوز مصاديق 
فراواني مي توان از اين اشتباهات حساس يا تندروي هاي 
اينچنيني را يافت. استفاده تبليغاتي عربستان از سفر 
سيد محمد خاتمي رئيس جمهور اسبق به اين كشور 
و آن هم پس از حملات يازدهم س��پتامبر كه دس��ت 
داشتن اتباع سعودي در آن محرز بود يا شعار نه غزه نه 
لبنان كه عمق راهبردي ايران را در منطقه هدف قرار 
داد، از مصاديق ديگر اين مسئله بود. سخنان عبدي در 
خصوص حمايت اصلاح طلبان از موضع عربستان در 
موضع سوريه كه اين كشور را به جايگاهي براي پرورش 
تروريست ها تبديل كرد نيز شاهد ديگري است كه از 
غيب رسيده است.  مروري بر اين كارنامه اين سؤال را 
براي ما مطرح مي كند كه در چنين شرايط حساسي 
كه با حمله عربس��تان به يمن منطق��ه خاورميانه در 
شرايط حساس و تاريخي قرار گرفته است، آيا حضور 
اصلاح طلب��ان در عرصه تصميم گيري هاي حس��اس 
چنين اشتباهاتي بار ديگر قابل تكرار است؟ اشتباهاتي 
كه هر كدام بر اي بر باد دادن منافع حياتي كشور در هر 

حوزه اي مي تواند كافي باشد.

   جوانفكر سخنان پيشين خود را رد كرد
علي اكبر جوانفكر رئيس اس��بق خبرگزاري ايرنا و از 
همفكران محمود احمدي نژاد رئيس جمهور سابق در 
گفت و گ��و ب��ا روزنام��ه اعتم��اد ضم��ن رد برخي 
موضعگيري  هاي  سابق خود درباره نحوه ارتباط احمدي نژاد و اصولگرايان بر 

عدم ورود وي به برخي دسته بندي هاي سياسي تأكيد كرد. 
وي در اين ب��اره تصريح كرده اس��ت: »دكتر احمدي نژاد هيچ��گاه نگفته كه 
اصولگرا نيس��ت، بلكه گفته وارد جريان ها و دسته بندي هاي سياسي از جمله 
جريان سياسي مدعي اصولگرايي نمي شود.« اين در حالي است كه پيش از اين 
جوانفكر از تقابل احمدي نژاد و اصولگرايان سخن گفته بود. وي در گفت و گو با 
سايت افكار نيوز با اشاره به برخي از صف بندي هاي اين دو در جريان انتخابات 
گفت: مدعيان اصولگرايي هيچ گاه در كنار دكتر احمدي نژاد نبودند. مردم به 
آقاي احمدي نژاد رأي دادند نه به جناح اصولگرايي. در واقع مدعيان اصولگرايي 
مي خواستند با چتر در پاس��تور فرود بيايند اما آقاي احمدي نژاد هوشيار بود 
و چنين فرصتي به آنها نداد. پس ش��روع كردند به موج سواري و طوري رفتار 
كردند كه سهم خواهي آنان از دولت امري مقبول و معقول بنمايد و البته دكتر 
احمدي نژاد با خواس��ته هاي آنها كنار نيامد. در واقع تعبير ايشان اين بود كه 
دولت، شركت سهامي نيست و متعلق به ملت است. مدعيان اصولگرايي چنين 
وانمود مي كردند كه آقاي احمدي نژاد براي كسب مسند رياست جمهوري به 
آنها بدهكار است در حالي كه اين امر خلاف واقع بود و ايشان از روز اول اعلام 

كرده بود كه خود را وامدار هيچ حزب و گروهي نمي داند.  
   حذف رقيب در صندوق هاي رأي 

روزنامه اعتماد روز گذشته در صفحه اول روزنامه به انعكاس سخنان محمدرضا 
عارف از فعالان سياس��ي اصلاح طلب پرداخته است و تلاش كرد مجلس فعلي را 
تخريب كند و عملكرد آنها را زير س��ؤال ببرد. وي در س��خنان خود آورده است: 
مشاركت حداكثري مردم و برگزاري انتخابات پرشور نتيجه تحقق شعار امسال 
است. ديديم كه سرمايه اجتماعي در سال 92 پشتوانه بزرگي براي دولت تدبير و 
اميد در صحنه هاي مختلف داخلي و بين المللي بود و ما بايد تلاش كنيم كه اين 
سرمايه خلق شده حفظ شود.  در نتيجه پيگيري اين شعار به تقويت همبستگي و 
انسجام ملي نياز داريم. ما نياز به يك مجلس توانا و پرسشگر داريم كه از اختيارات 
قانوني خود براي نظارت و نه بده  بس��تان اس��تفاده كند.  هم��ه برگزاركنندگان 
انتخابات بايد در چارچ��وب مقررات عمل كنند و هيچ اق��دام فراقانوني پذيرفته 
نيست؛ چراكه چنين اقدامي باعث ايجاد تفرقه خواهد شد.  بايد از سياست هاي 
حذف و برخوردهاي چماقي كه بعضاً در انتخابات شاهد بوديم، كناره گيري كرده 
و همچنين تخريب ديگران و حذف رقيب را كنار گذاشت و موضوع حذف رقيب را 
فقط بر عهده صندوق رأي بگذاريم. نكته جالب اينجاست كه هم حزبي هاي آقاي 

عارف در انتخابات سال 88 خلاف اين مسئله عمل كردند.
     

   پليس سكولار مي خواهيم!
صادق زيب��اكلام از فعالان سياس��ي و دانش��گاهي 
اصلاح طلب در سرمقاله ديروز روزنامه شرق از سكولار 
ش��دن س��اختار پليس دفاع ك��رده و آن را ب��ر مدار 
قانون مداري و ترويج اصول و ارزش هاي اخلاقي را وظيفه نهادهاي رسمي ديگر 
دانسته است! وي در اين سرمقاله آورده است: اظهارنظر آقاي رئيس جمهور در 
هماي��ش فرماندهان ني��روي انتظامي درب��اره وظايف اين نيرو، تفس��ير ها و 
تأويل هاي مختلفي را در پي داشته است. در سال هاي گذشته در پاره اي موارد، 
بيش��تر روي وظيفه اعتقادي پليس تأكيد مي شده و البته برخي فرماندهان و 
مسئولان اين نيرو هم در 15 سال گذش��ته تلاش كردند با ايجاد پليس هاي 
تخصصي، گسترش آموزش هاي مبتني بر علم در دانشكده پليس و استفاده از 
ابزارهاي نظارت همگاني، »پليس شهروندمحور« و »قانون مدار« را ترويج كنند. 
برخي رسانه ها و افراد دراين باره س��ؤال كرده اند كه آيا پليس صرفاً بايد براي 
حفظ و حراست از قانون تلاش كند –آن گونه كه آقاي روحاني مي گويند- يا 

آنكه پليس در ذات خود سمبل اجراي مسائل ديني نيز هست؟ 
زيباكلام در پاس��خ به اين س��ؤال اين گونه پاسخ داده اس��ت: به نظر مي رسد 
آنچه درباره رفتار پليس براي ش��هروندان، اعم از مردم خودمان و البته مردم 
كشورهاي ديگر، تأثير گذار بوده اس��ت، رفتارهاي قانون مدارانه نظير احترام 
به حقوق مردم، محافظت از آنان در برابر خلاف��كاران و برهم زنندگان آرامش 
و نظم جامعه و رس��يدگي به موقع به نيازهاي مردم است و در اين صورت بايد 
گفت نمره پليس ما متوسط است و البته روندي روبه رشد داشته است. به بيان 
ساده تر انتظار رفتارهاي دوستانه تر و صميمانه تر در عين اقتدار و قانونمداري 
از پليس نزد مردم، جايگاه بالاتري دارند تا انتظار راهنمايي هاي اخلاقي از اين 
نيرو، به هرحال براي ترويج اصول و ارزش هاي اخلاقي و ديني، نهادهاي رسمي 
و اجتماعي ديگري در كش��ور وجود دارند كه مي توانند به اشكال مختلف و با 

شيوه هاي غيرمستقيم، آموزش هاي لازم را ارائه كنند.

حجت الاسام غامرضا مصباحي مقدم، سخنگوي 
جامعه روحانيت مبارز با اش�اره ب�ه ديدار هاي اين 
تش�كل سياس�ي با س�اير گروه ه�ا و جريان هاي 
اصولگرا براي انتخابات مجلس گفت: ما با مؤتلفه، 
جامعه اسامي مهندسين و همه احزاب و گروه هايي 
كه تحت عنوان شوراي هماهنگي اصولگرايان فعال 
بودند ديدار داش�ته ايم. همچنين ماقات هايي با 
رهپويان، ايثارگران و جبهه پايداري نيز داشته ايم. 
به گزارش فارس، وي همچنين با اش��اره به برگزاري 
جلسات مشترك جامعه مدرسين و جامعه روحانيت 
مبارز در خص��وص انتخابات گف��ت: دو طرف تمايلي 
به رسانه اي كردن مباحث خود ندارند اما ان شاءالله به 
تشكيل جلسات مشترك خواهند پرداخت و اقدامات 
مقدماتي آن نيز شكل گرفته است. سخنگوي جامعه 
روحانيت درباره اينكه تا ارديبهشت ماه جلسه مشترك 
جامعتين برگزار خواهد ش��د يا نه ادامه داد: ان شالله 
خبري خواهد بود و موضوع اين نشست مشترك فعلًا 
فقط »انتخابات خبرگان« است. ان شاءالله سعي ما اين 

اس��ت كه جامعه روحانيت و جامعه مدرسين ليست 
مشترك داشته باشند البته ما همواره بنايمان بر اين 

بوده كه جامعتين در خبرگان ليست مشترك دهند.
سخنگوي جامعه روحانيت مبارز درباره نحوه تعيين 
مصاديق براي تهيه ليس��تي جهت انتخابات مجلس 
خب��رگان گفت: بنا بر اين اس��ت كه اعض��اي محترم 
خبرگان كه از دوره گذش��ته فعال بوده اند اگر از نظر 
سلامت جسمي آمادگي لازم را داشته باشند مجدداً 
براي خبرگان مورد پيش��نهاد قرار بگيرند البته شايد 
در مواردي خود اعضاي فعل��ي خبرگان مايل به ادامه 
حضور نباش��ند آن هم به دليل وضعيت سن و جسم 
و بيماري، لذا اگر براي حضور ابراز تمايل نكردند طبعاً 

بايد جايگزين هايي را براي آنها داشته باشيم.  
حجت الاس��لام مصباحي مقدم درب��اره اينكه گفته 
مي ش��ود، اي��ن دوره از مجل��س خب��رگان رهبري 
سرنوشت ساز است، ادامه داد: اولاً معناي اين سخن كه 
اين دوره سرنوشت ساز است را متوجه نمي شوم چراكه 
همه دوره ها براي جايگاه خبرگان سرنوشت ساز است؛ 

خبرگان بر رهبري انقلاب اسلامي ناظر هستند و در 
صورت هر اتفاق پيش بينى نشده در هر زماني خبرگان 
بايد سريعاً تشكيل جلسه داده و رهبري بعدي را به مردم 
معرفي كنند. بنابراين اين جايگاه يك جايگاه حساس 
است و در طول دوران رهبري، رهبر انتخاب شده بايد 
براي استمرار وجود ش��رايط رهبري خبرگان نظارت 
كنند از جمله بر فقاهت، عدالت و ساير شايستگي هايي 
كه به عنوان مدير و مدبر و قدرت ش��ناخت مس��ائل 
سياسي، داخلي و بين المللي مطرح است، بايد نظارت 

شود كه اين شايستگي ها حفظ شده باشد. اين حكايت 
از جايگاه بس��يار مهم و والاي خبرگان ملت دارد. وي 
درباره محتواي نشست مشترك سه جانبه آيات مصباح 
يزدي، يزدي و موحدي كرماني ادامه داد: خوشبختانه 
نشست سه جانبه برگزار ش��د و به نظرم آثار و بركات 
خوبي بر همگرايي مجموعه اصولگرايان خواهد داشت 
يعني برخلاف پيش بيني هايي كه از ناحيه اصلاح طلبان 
نسبت به اين نشست صورت گرفته بود كه مي گفتند 
اين نشست اتفاق نخواهد افتاد، اما الحمدلله اين نشست 
مشترك برگزار شد و گفت و گوهاي خوبي بين آقايان 

ثلاث انجام گرفت. 
حجت الاسلام مصباحي مقدم با اشاره به طرح رسيدگي 
به دارايي مس��ئولان نيز كماكان در مجمع گفت: طبعاً 
اولويت ها مي آيد و ممكن اس��ت دس��تور كار را تغيير 
دهد لذا اولويت اول، سياست هاي برنامه ششم است و 
سپس انتخابات و بعد مجدداً به طرح رسيدگي به دارايي 
مسئولان بازمي گرديم؛ بحث هاي خوبي در اين زمينه در 
مجمع تشخيص صورت گرفت و نهايتاً قرار بر اين شد كه 

در كميسيون مربوطه به اين دستور رسيدگي بيشتري 
شود. سخنگوي جامعه روحانيت مبارز درباره بحث هاي 
مرتبط با پول كثيف ادامه داد: اصولاً هرجا كه فساد رخنه 
كرد اثر خود را روي اداره جامعه به طور كلان مي گذارد 
و بر روي سياست و سياستمداران نيز اثر منفي خواهد 
داشت و موجب مي شود كه فساد سلامت اداري را برهم 
بزند و سلامت كار اقتصادي را تحت الشعاع قرار دهد و 
كساني كه مي خواهند از راه س��الم كسب درآمد كنند 
ضرر خواهند كرد و در اين صورت در خدمت كس��اني 
خواهد بود كه سعي مي كنند از قوانين تخطي كرده و از 
راه هاي نامشروع كسب درآمد كنند. سال 1387 قانون 
مبارزه با پولشويي تصويب شد، لذا بايد آن قانون به قوت 
از سوي دولت به اجرا دربيايد و هرجا پول كثيفي وجود 
دارد دنبال كنند و با آن برخ��ورد قانوني صورت گيرد. 
اينكه آقاي رحماني فضلي مطرح كرده كه ممكن است 
بعداً پول كثيف وارد انتخابات شود بايد گفت مديريت 
انتخابات زير نظر وزارت كش��ور انجام مي ش��ود و اگر 

آدرسي از پول كثيف دارد حتماً بايد برخورد كند.

مصباحي مقدم با تأكيد بر ضرورت اجراي قانون مبارزه با پولشويي:

وزير كشور اگر آدرسي از پول كثيف دارد حتماً برخورد كند
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